
Svar på skriftligt spörsmål SSS 304/2022 rd 

Svar på skriftligt spörsmål om en översyn av djurskyddslagen 

Till riksdagens talman 

I det syfte som anges i 27 § i riksdagens arbetsordning har Ni, Ärade talman, till den minister 

som saken gäller översänt följande skriftliga spörsmål SS 304/2022 rd undertecknat av riksdags-

ledamot Terhi Koulumies /saml: 

Vad är statusen för reformen av djurskyddslagen, 

 

hur ämnar regeringen främja lagstiftning som förbättrar djurens välbefinnande och att 

djur i lagstiftningen ska behandlas som levande varelser, inte som föremål eller som där-

med jämförbar egendom, 

 

är djurskyddsmyndigheternas befintliga resurser tillräckliga för att genomföra nödvändig 

kontroll redan inom ramen för den gällande lagstiftningen, och 

 

möjliggör den nuvarande djurskyddslagen ingripande i sjuk avel av hundar? 

Som svar på detta spörsmål anför jag följande: 

Djurens förmåga att känna är en central grund både i den gällande och i den nya lagstiftningen 

om djurvälfärd. Människan har en moralisk skyldighet att ta hänsyn till djurens förmåga att känna 

och minnas lidande. Djur har som kännande varelser erkänts även i fördraget om upprättande av 

EU och ska beaktas i genomförandet av EU-lagstiftning. Det är förbjudet att åsamka djur onödig 

smärta eller plåga enligt 3 § i den gällande djurskyddslagen (247/1996). Det föreslås att det i den 

nya lagen om djurvälfärd utöver förbudet mot åsamkandet av onödig smärta eller plåga också ska 

föreskrivas om respekt för djur. Bakom respekten för djur ligger en tanke om att djur har ett 

egenvärde som är oberoende av djurets värde för människan. Både i gällande och framtida djur-

välfärdslagstiftning skyddas djur uttryckligen som levande varelser med förmåga att känna. Re-

geringens proposition med förslag till ny lag om djurvälfärd lämnas till riksdagen senast i augusti 

2022. 

 

Genomförandet av tillsynen över djurens välbefinnande granskas årligen i den rapport om tillsy-

nen över djurens välbefinnande som Livsmedelsverket publicerar. Enligt rapporten som publice-

rades i maj 2021 kunde alla 257 urvalsbaserade djurskyddkontroller på gårdar med produktions-

djur genomföras. År 2021 genomfördes dessutom omkring 5 800 djurskyddskontroller på grund 

av misstanke. De flesta kontrollerna på grund av misstanke gäller sällskapsdjur. Antalet kontroller 



på grund av misstanke har ökat betydligt sedan början av 2010-talet. Det ökade antalet kontroller 

har påverkats av tillsättandet av de tjänster som officiell veterinär med fokus på tillsyn som inrät-

tats i kommuner eller samkommuner. De ökade kontrollresurserna i kommunerna är fortfarande 

inriktade på kontroller på grund av misstanke.  Staten ersätter kostnaderna för djurskyddskontrol-

len till kommunens officiella veterinärer, eftersom det är fråga om statliga myndighetsuppgifter. 

De ersättningar som betalas till kommunerna för djurskyddskontroll har nästan tiodubblats under 

de senaste tio åren, vilket redan år 2021 uppgick till omkring 5,4 miljoner euro. Kommunerna har 

också inrättat nya tjänster allteftersom antalet uppgifter har ökat och ersättningarna har stigit på 

motsvarande sätt. Antalet inrättade tjänster motsvarar därmed i regel behovet, men på vissa om-

råden har det varit svårt att tillsätta tjänsterna. Det finns ett underskott av veterinärer, särskilt i 

glest befolkade, mer avlägsna områden, och orsakerna till detta är komplexa. 

 

I 8 § i den gällande djurskyddslagen förbjuds sådan avel som kan åsamka djuret lidande eller 

medföra betydande men för djurets hälsa eller välbefinnande. Mindre uppmärksamhet har dock 

ägnats åt bestämmelsen vid kontrollen av djurens välbefinnande, eftersom det varit svårt att i 

praktiken fastställa en gräns för tillåten och förbjuden avel. I den nya välfärdslagen föreslås därför 

att bestämmelsen om avel ska preciseras och förtydligas jämfört med den nuvarande. Syftet med 

paragrafen skulle vara att styra aveln i en riktning som i allt högre grad tar hänsyn till djurens 

välbefinnande och klargöra kriterierna för förbjuden avel. Närmare bestämmelser om vilka djur 

eller avelskombinationer som inte får användas för avel kommer att utfärdas genom förordning 

av statsrådet. Som stöd för beredningen av förordningen används bland annat Naturresursinstitu-

tets expertutredningar om viktiga problem inom hundavel, av vilka den första publicerades hösten 

2020 och den andra färdigställs före utgången av 2022. Syftet är dessutom att i lagen om utövning 

av veterinäryrket föreskriva om en anmälningsskyldighet för veterinärer för sådana ärftliga de-

fekter och sjukdomar hos hundar och katter som medför begränsningar för avel. Anmälan ska 

göras i de hund- och kattregister som inrättas. Detta skulle bidra till att underlätta kontrollen av 

begränsningarna för avel.  

Helsingfors 29.6.2022 

Jord- och skogsbruksminister Antti Kurvinen 
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